

著作：

- Ho, C-L., Chang, L-I., Wu, W-F. (2018). The Prevalence and Risk Factors of Atopic Dermatitis in 6-8 Years Old First Graders in Taipei. *Pediatrics & Neonatology*.
- 呂基燕, 張綠怡, & 蔡娟秀. (2017). 骨盆健康-婦女與醫療觀點之保健需求. *護理雜誌*, 64(2), 12-18.
- 張綠怡. (2015). 從災難中的奇蹟談弱勢族群的照護需求與準備. *志為護理-慈濟護理雜誌*, 14(3), 12-13.
- Chou, T. L., Chang, L. I., & Chung, M. H. (2015). The mediating and moderating effects of sleep hygiene practice on anxiety and insomnia in hospital nurses. *International Journal of Nursing Practice*, 21(S2), 9-18.
- Sun, J. L., Wu, S. C., **Chang, L. I.**, Chiou, J. F., Chou, P. L., & Lin, C. C. (2014). The relationship between light exposure and sleep, fatigue, and depression in cancer outpatients: Test of the mediating effect. *Cancer Nursing*. (SSCI: NURSING, 7/104=6.7%)
- 張綠怡, 郭淑芬. (2014). 家庭護理模式簡介. *領導護理*, 15(1), 2-8。
- 林秋芬, 張綠怡, 郭淑芬. (2014). 新照護模式介紹-護理家庭夥伴關係. *領導護理*, 15(1), 9-16。
- Sacolo, H. N., Chung, M. H., Chu, H., Liao, Y. M., Chen, C. H., Ou, K. L., **Chang, L. I.** & Chou, K. R. (2013). High risk sexual behaviors for HIV among the in-school youth in Swaziland: A structural equation modeling approach. *PloS One*, 8(7), e67289.
- Wang, M. Y., Chan, S. F., **Chang, L. I.**, Chen, T. H., & Tsai, P. S. (2013). Better sleep quality in chronic haemodialyzed patients is associated with morning-shift dialysis: A cross-sectional observational study. *International Journal of Nursing Studies*, 50(11), 1468-1473.
- Hsieh, C. I., Lung, A. L., **Chang, L. I.**, Sampsel, C. M., Lin, C. C., & Liao, Y. M. (2013). Prevalence, associated factors, and relationship to quality of life of lower urinary tract symptoms: a cross-sectional, questionnaire survey of cancer patients. *International Journal of Clinical Practice*, 67(6), 566-575.
- Ho, C-L, **Chang, L-I.** & Wan, K-S. (2013). The relationships between postpartum adaptation and postpartum depression symptoms of first pregnancy mother in Taiwan. *International Journal of Psychiatry in Medicine*. 45(1), 1-13.
- Kuo, S. F., Chang, W. Y., **Chang, L. I.**, Chou, Y. H., & Chen, C. M. (2013). The development and psychometric testing of East Asian Acculturation Scale among Asian immigrant women in Taiwan. *Ethnicity & health*, 18(1), 18-33.
- 何巧琳, 張綠怡. (2013). 臺灣新移民婦女週產期照護之影響因素. *北市醫學雜誌*, 10(3), 288-294。
- 郭淑芬, 張文英, 賴文福, 張綠怡, 陳靜敏(2012). 新住民婦女婦幼預防保健服務使用之滿意度及其相關因素探討. *新臺北護理期刊*, 14(1), 43-54。
- Wei, E-S., Chu, H., Chen, C. H., Hsueh, Y. J., Chang, Y. S., **Chang, L.**, & Chou, K. R. (2012). Support groups for caregivers of intellectually disabled family members: Effects on physical-psychological health and social support. *Journal of Clinical Nursing*, 21(11-12), 1666-1677.

- Chu, H., Yang, C.Y., Liao, Y. H., **Chang, L.**, Chen, C. H., Lin, C. C., & Chou, K. R. (2011). The effects of a support group on dementia caregivers' burden and depression. *Journal of Aging and Health*, 23(2), 228-241.
- Chien, L. Y., Chu, H., Guo, J. L., Liao, Y. M., **Chang, L.**, Chen, C. H., & Chou, K. R. * (2011). Caregiver support groups in patients with dementia: A meta- analysis. *International Journal of Geriatric Psychiatry*, 26(10), 1089-1098.

(B) 專書論著

- 張綠怡，蔡綠蓉。(2017)。住院兒童之反應及其護理。於陳月枝總校閱，實用兒科護理學（第八版），pp.175-242。台北：華杏。
- 張綠怡。(2017)。兒童及青少年健康照護。於陳靜敏總校閱，社區衛生護理學（第七版），pp.579-612。台北：華杏。

(C)研討會論文

- Ho, W. C., **Chang, L.**, Liao, Y. M., Hsiao, S. T., Kao, C. C., Kuo, S. Y. (2015). Cultural sensitivity and related factors among nurses. Presented at the 2015 East Asia Forum of Nursing Scholars : Intergrating Sciences and Humanities in the Doctoral Nursing Education. 5-6, February, 2015. Taipei, Taiwan.
- Ho, C. L., **Chang, L.**, & Wu, W. F. (2015). Concomitant diseases and environmental risk factors will influence the incidence of allergic rhinitis for 6-8 years old in Taipei, Taiwan. Presented at the 2015 East Asia Forum of Nursing Scholars : Intergrating Sciences and Humanities in the Doctoral Nursing Education. 5-6, February, 2015. Taipei, Taiwan.
- Chang, L.**, Ho, C. L., Wan, K. S., & Wu, W. F. (2013). Risk Factors of Asthma in 6-to-8-Year-Old Schoolchildren in Taipei, Taiwan. Presented in the Asia Pacific Congress of Allergy, Asthma and Clinical Immunology. 14~17, November, 2013. Taipei, Taiwan.
- Huang, C-H., & ***Chang, L.** (2012). Parenting stress in parents with hospitalized preschool children: Parents' and nurses' perspectives. Presented in the 20th International Conference on Health Promoting Hospitals and Health Services. Health promoting healthcare in a changing world, 11~13, April, 2012, Taipei, Taiwan.
- Ho, C-L., & **Chang, L.** (2012). The relationship between postpartum adaptation and postpartum depressive symptoms among first-time mothers in Taiwan. Presented in the Conference: rCultivating the new century model and shaping the benchmarking of professional care. 11~13, April, 2012, Chia-Yii, Taiwan.
- Hsieh, H., **Chang, L.**, Lin, C. (2011). 小兒氣喘中醫藥護成效之初探. 發表於台灣私立醫療機構護理業務協進會 100 年護理專案及研究發表會. 12 月 3 日, 2011。台中，台灣。